
Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget

Til: Erhvervs- og vækstministeren

Dato: 26. februar 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 117
Forslag til lov om ændring af årsregnskabsloven og forskellige andre love.
(Reduktion af administrative byrder, tilpasning til de internationale regnskabs-
standarder, gennemførelse af det nye regnskabsdirektiv, ændringer til gen-
nemsigtighedsdirektivet m.v.).
Af erhvervs- og vækstministeren (Henrik Sass Larsen)

Spørgsmål 17
Det fremgår af det oversendte høringsnotat til lovforslaget, at det udtrykkeligt
fremgår af EU-direktivet, at et mikroregnskab pr. definition anses som retvi-
sende. Imidlertid har Finansrådet og Dansk Erhverv i et brev af 9. december
2014 til Folketingets erhvervsordførere gjort opmærksom på, at de nye fore-
slåede regler om mikroregnskaber "indebærer et brud med flere grundlæg-
gende regnskabsprincipper, herunder at der altid skal gives tilstrækkelige op-
lysninger til, at et regnskab giver et retvisende billede". Hvordan forholder mi-
nisteren sig til, at flere danske organisationer mener, at de foreslåede ændrin-
ger medfører risiko for ikke-retvisende regnskaber, og mener ministeren ikke,
at det er et skråplan at indføre en helt ny regnskabskategori der betyder, at
80.000 danske virksomheder kan aflevere årsregnskaber, der af virksomhe-
dernes egne erhvervsorganisationer og bankernes organisation ikke anses for
at være retvisende?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen (KF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Brian.Mikkelsen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karin Gaardsted
formand
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